
                                                            Dragsholm Lokalhistoriske Forening                                                         

   Referat fra generalforsamlingen onsdag d. 20. marts 2025        

   Formand Birte Hansen bød velkommen til de ca. 40 fremmødte.

1. Valg af dirigent og stemmetællere.
Arne Andersen blev valgt som dirigent og konstaterede at den var lovligt indkaldt.
Bodil Jensen og Mogens Jensen blev valgt som stemmetællere.

2. Formandens beretning.
Birte tog et tilbage blik på 2024, bla. arbejdseftermiddage i lige uger fra sep. til apr. Hvor der er 
mellem 15-20 pers. hver gang, diverse afholdte arrangementer i 2024.
Jan.:   Hellig Tre Konger Fest i Hørve med 47 personer.
Feb.:  Foredrag i Aksen om Årets gang v. Henning Frandsen med ca. 25 personer.
Mar.: Generalforsamling med 51 personer, efter kaffen fortalte tidligere lærer Ebbe Skak om sine 40 år
som lærer bla. på Fårevejle fri- og Efterskole, og hvordan han var hos audiens hos Dronning 
Margrethe.
Apr.:  Foredrag med provst Karin Bundgård der fortalte om sit liv fra skolegang til i dag som provst i 
Nyk. Sj., der var mødt ca. 70 personer op.
Maj:   Byvandring i Bjergesø med Tine Schulz, hvor ca. 27 personer var mødt frem.
Aug.:  Byvandring i Høve med Michael Andersen, hvor ca. 75 personer var mødt op til en kold aften.
Sep.:  Høstmarked i Asnæs på plænen v. Svømmehallen, en fin dag.
Okt.:  Bustur til Egholm Museum v/ Kirke Hyllinge. Der var mødt 36 pers. op ved biblioteket kl.  9.15, 
hvor bussen kørte os til Egholm Museum. 
Okt.:  Kulturnatten i Aksen hvor man måske kunne få lidt at vide om sin slægt, tipskupon med 10 
spørgsmål om Gl. Dragsholm Kommune, plancher og salg af bøger, fint besøgt.
Nov.:  Foredrag i Aksen hvor ca. 45 personer hørte Jesper Koch fortalte om brandvæsnets historie og 
om sine mange år i brandvæsnet, og ligeledes om nogle af de største brande i Odsherred.  
Dec.:  Juleafslutning på arbejdseftermiddage i Aksen hvor der deltog 42 personer. Lissi Thomsen og 
Michael Andersen fortalte om P. Krog Geneser og hans humørlegat.

Tak til vore annoncører, Jens, Kim og Sara fra biblioteket, alle medlemmerne og ikke mindst til 
bestyrelse for godt samarbejde. 

          Der var ingen spørgsmål til beretningen.

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab.                                                                                                           
Regnskabet var lagt til gennemsyn på bordene og blev godkendt.                                                                    
Et overskud på 5.208,- kr.  Formuen var på 113.881,- kr.
Der er 360 medlemmer i foreningen

4. Behandling af indkomne forslag.
Der var ikke modtaget nogen forslag.

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer.   
Henrik Nielsen (modtager genvalg) Lone Larsen (modtager genvalg) Bente Foglmann (modtager ikke 
genvalg). Bestyrelsen foreslog Arne Hansen, som sagde ja. Alle blev genvalgt for en 2 årig periode.



6. Valg af suppleanter.
Kirsten Ardahl (modtager ikke genvalg). Bestyrelsen foreslog Bente Foglmann, som blev valgt for en 1 
årig periode.

7. Valg af bilagskontrollanter og bilagskontrollant suppleant.
Lisbeth Jensen (modtager genvalg) Jens Jensen (modtager genvalg) suppleant Lena Klausen (modtager
genvalg).
Alle er valgt for en 1 årig periode.

8. Fastsættelse af kontingent.
100 kr. pr. person og 250 kr. for firmaer og institutioner.
Uændret kontingent.

9. Eventuelt.
Birte takkede Kirsten Ardahl for godt samarbejde og overrakte hende en blomst.
Kim Knudsen takkede bestyrelse for godt samarbejde, endvidere takkede han Ole Dorch for at finde 
hans aner, da han har været forsorgsanbragt, og har søgt aktindsigt i sin sag, og han fortalte at hvis 
man kendte nogen i samme situation skulle man regne med 2 års ventetid.
Hans Jensen spurgte om mobilepay betaling, og Lone oplyste at det er klaret. Det SKAL sættes i næste 
blad.
Arne Andersen fik en tak for at lede os gennem generalforsamlingen.

Efter generalforsamlingen var der kaffe og snitter, derefter fortalte tidligere landbetjent Anders Larsen
om sit liv. 
Født i 1959 på Stevns, udlært blikkenslager i Gørlev. Søgte i 1983 ind til politiet, hvor han startede i 
det indre Købh. Søgte i 1988 til Holbæk og blev landbetjent i Jyderup. Blev landbetjent i Højby fra 
2000-2013 hvor landbetjentene blev nedlagt. Lokalpolitiet i Nyk. Sj 2013-2023, hvor han går på 
pension efter 40 år ved politiet.

Formanden takkede for en god generalforsamling. 

Ref: Henrik Ejdal Nielsen


